
Protokół Nr   X/07 
 

z X sesji Rady Gminy Mieścisko w dniu 18 grudnia 2007 r. w godz. 12.00 do 16.00  
w sali sesyjnej Urzędu Gminy Mieścisko. 

 
 

 
Adn. 1 
 
 X sesję Rady Gminy Mieścisko otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy Mieścisko – 
P.Elżbieta Kapczyńska. 
Na wstępie powitała: 
- radnych Rady Gminy Mieścisko, 
- Wójta Gminy – P.Andrzeja Banaszyńskiego, 
- przedstawicieli administracji samorządowej, 
- sołtysów wsi, 
- wszystkich gości i uczestników dzisiejszej sesji. 
(Listy obecności sołtysów wsi i zaproszonych gości stanowią załączniki do protokołu). 
 
Adn.2  
 
 Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że na dzisiejszej sesji na 14 radnych 
obecnych jest 14 czyli Rada Jest prawomocna do prowadzenia obrad i podejmowania uchwa ł. 
(Lista obecności radnych stanowi załącznik do protokołu). 
 
Adn. 3 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy odczytała porządek obrad, jaki radni i goście otrzymali  
z zaproszeniem na sesję. 
Do przedstawionego porządku obrad Wójt wnioskował o wprowadzenie dodatkowej uchwały 
w sprawie przystąpienia Gminy Mieścisko do umowy o współfinansowaniu budowy 
wspólnego międzygminnego składowiska odpadów komunalnych w rejonie miejscowości 
Nowe, Toniszewo, Kopaszyn-etap I. 
Innych zmian do porządku obrad nie wniesiono. 
W związku z powyższym Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek  
o wprowadzenie dodatkowej uchwały. 
Radni w głosowaniu jednogłośnie przy 14 głosach „za” zdecydowali o wprowadzeniu do 
porządku obrad dzisiejszej sesji uchwały. 
Z kolei Przewodnicząca Rady poprosiła uczestników sesji o powstanie i uczczenie minutą 
ciszy pamięć w ostatnich dniach  zmarłego Śp. Waldemara Piechowiaka. Z uwagi na 
dzisiejszy pogrzeb zmarłego i udział  w delegacji Wójta Gminy i Przewodniczącego Rady 
Gminy  zaproponowała aby w pierwszej kolejności rozpatrzyć uchwały od poz. 10.7 do 
pozycji 10.13 Porządku obrad. Radni nie wnieśli uwag. 
 
Adn. 4 
 
 Przewodnicząca Rady poinformowała, że protokół z ostatniej sesji był do wglądu w 
biurze Rady Gminy. Z uwagi, ze nie zgłoszono do niego uwag zaproponowała aby przyjąć go 
bez odczytania, co poddała pod głosowanie. Radni w głosowaniu jednogłośnie przy 14 
głosach „za” przyjęli protokół bez odczytania. 
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Adn. 5 – Interpelacje i zapytania radnych 
 
- radny Rodzewicz: 
1)  na drodze wojewódzkiej przebiegającej przez gminę założono barierki, które są za krótkie 
i można wpaść do rowu; 
2) w Rudzie na zakręcie przy tej samej drodze są uskoki. W dalszym ciągu jak jadą TIR-y to 
można „wylecieć”; 
3) cyt.”sprawa tynku na Przedszkolu. Ten tynk był kładziony w niesprzyjających warunkach 
atmosferycznych. Efekt jest taki, że są pęcherze i to poleci. „Decyduje P.Bździak o tym. 
Niech ktoś za to zapłaci z własnej kieszeni. Podobna sytuacja była w Popowie, podobna w 
Zbietce”; 
4) „chodnik do Rudy Koźlanki, oświetlenie chociaż do mostu przydałoby się. Trzebaby 
naciskać z powiatem”; 
5) „była sprawa nawiezienia tłucznia – dojazd do bloku Nauczyciela i do Osiedla Młodych. 
Trzebaby trochę dowieźć i zasypać te otwory”; 
- radny Kuryłowicz – przy świetlicy w Jaroszewie wycięto dąb i lipę. Radny prosił aby ścięte 
korzenie usunąć i dąb zabrać; 
- radny Witucki: 
1) zgłosił, że firma która remontuje chodnik w Podlesiu Kościelnym pracuje bez 
oznakowania; 
2) czy był już przegląd oświetlenia przed zimą ? W Sarbii lampy mrugają; 
- radny Górski – zgłosił wybitą szybę w tablicy ogłoszeń na Osiedlu Michałowskim; 
- radny Wojtyszyn – zgłosił, że na skrzyżowaniu ulic Polnej i Pokoju nie został wkopany 
słupek z nazwami ulic; 
- radna Kapczyńska – przy Poczcie jest robiony wjazd dla niepełnosprawnych. Czy obok 
przewiduje się też parking  dla niepełnosprawnych ? 
 
Adn. 6 
 
Sołtysi w tym punkcie nie zgłosili zapytań. 
 
Adn. 7 
 
Wójt Gminy złożył informację ze swojej pracy w okresie międzysesyjnym. 
(Informacja stanowi załącznik do protokołu). 
 
Adn. 8 
 
Przewodnicząca Rady Gminy złożyła informację ze swojej pracy w okresie międzysesyjnym. 
(Informacja stanowi załącznik do protokołu). 
 
Adn. 9 
 
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy złożyli informacje z pracy w okresie 
międzysesyjnym: 
- radny  Kuryłowicz  - Komisja Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego i Budżetu – Komisja 
odbyła 2 posiedzenia: 
4.12.07  - na temat aktualnego planu zagospodarowania przestrzennego gminy. 
10.12.07 -  zaopiniowanie materiałów na dzisiejszą sesję Rady Gminy; 
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- radny Migas – Komisja Przestrzegania prawa, Ochrony Środowiska i Komunikacji – 
Komisja odbyła 2 posiedzenia: 
21.11. 07 – posiedzenie na temat przygotowania gminy do zimy oraz plan remontów dróg 
powiatowych na rok 2008. W posiedzeniu udział wzięli: Dyrektor Zarządu Dróg 
Powiatowych oraz Prezes „MIKOROL” w Mieścisku; 
Przewodniczący Komisji wskazał, że w planie na 2008 rok żadnych inwestycji na terenie 
gminy nie przewiduje się. Powiat w planach przewiduje remont i odbudowę ulic w 
Wągrowcu; 
10.12.07 – wspólne posiedzenie Komisji; 
- radny Witucki – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Komisja odbyła 2 posiedzenia: 
27.11.07 – Kontrola realizacji podatków i opłat lokalnych wg stanu na dzień 31.10.2007 r., w 
tym wielkość zastosowanych ulg i umorzeń. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał protokół z przeprowadzonej kontroli. 
10.12.07 – Komisja odbyła wspólne posiedzenie. 
- radny Rojewski – Z-ca Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Socjalnych i 
Samorządu: 
- Posiedzenie Komisji na temat realizacji zajęć pozalekcyjnych dla dzieci i młodzieży . 
Przewodniczący Komisji przedstawił informację o realizowanych zajęciach w szkołach. 
Ocenił, że każdy może znaleźć coś dla siebie. Tylko trochę chęci dzieci i rodziców. 
Jednocześnie radny uczestniczył na zaproszenie w Festynie Bożonarodzeniowym 
organizowanym przez Szkołę Podstawową w Mieścisku. Była to impreza bardzo udana. Jest 
zapotrzebowanie w gminie na różne imprezy. 
- Przewodnicząca Rady – w uzupełnieniu dodał, że inicjatorem w/w festynu była Rada 
Rodziców przy wydatnej pomocy nauczycieli i Dyrekcji. Zbierano na radiowęzeł. Zebrano 
około 6 tys.zł. 
 
Adn. 10 – Podjęcie uchwał 
 
- uchwała w sprawie ustalenia wysokości opłaty za świadczenia prowadzonego przez Gminę 
Przedszkola. 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Sekretarz Gminy – P.Alicja Kędracka. 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały, który następnie 
poddała pod głosowanie. 
Uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie przy 14 głosach „za” i stanowi załącznik 
do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie określenia zasad i trybu udzielania dotacji przedmiotowej dla 
gospodarstwa Pomocniczego Urzędu Gminy pod nazwą Brygada Robót Komunalnych przy 
Urzędzie Gminy Mieścisko za rok 2008. 
P.Sekretarz Gminy odczytała uzasadnienie do projektu uchwały. Brygada Robót 
Komunalnych wykonuje zadania gminy min. utrzymanie oczyszczalni ścieków. Koszty 
utrzymania oczyszczalni ścieków w Mieścisku i Popowie Kościelnym są wyższe, niż 
uzyskiwane dochody. Zakładany całkowity koszt odbioru i oczyszczenia 1 m3 ścieków 
wynosi 4,40 zł brutto, z czego zakładana odpłatność mieszkańca za 1 m3 wynosi 3,93 zł. Stąd 
konieczność dofinansowania działalności zakładu kwotą 40.000 zł. 
W dyskusji nad projektem uchwały głos zabrali: 
- radny Rodzewicz – dofinansowanie do ścieków zawsze było związane z oczyszczalnią w 
Popowie Kościelnym bo nie było maksymalnego wykorzystania. Dlaczego teraz 
oczyszczalnia w Mieścisku jest ujęta ? Jak to się stało, że w tym roku jest takie wyliczenie ? 
W zasadzie oczyszczalnia w Mieścisku jest w 100% wykorzystana i może być 
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samofinansująca. Czym dofinansowanie jest motywowane ? W poprzednich latach 
argumentowano Popowem; 
- radny Witucki – tu jest podana nowa stawka za ścieki. Z czego to zostało wyliczone. My 
mamy dofinansować a nowej stawki nie ma; Najłatwiej jest wrzucić w koszty, a oszczędności 
na oczyszczalni się nie szuka; 
- radny Migas – „jest rzeczą normalną, że do ścieków jest dopłata. Prywatni odbiorcy wywożą 
ścieki za  14 zł/m3. 
W związku z wyczerpaniem zapytań Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały, który 
następnie poddała pod głosowanie. 
Na 13 radnych (radny Górski czasowo opuścił sesję) obecnych na sesji uchwała w głosowaniu 
została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie  przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych” na rok 2008. 
Przewodnicząca Rady z uwagi na obszerny materiał zaproponowała aby nie odczytywać 
całego Programu z którym każdy z radnych miał obowiązek się zapoznać tylko poddała 
projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 13 radnych obecnych na sesji uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i 
stanowi załącznik do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie ustalenia wysokości najniższego wynagrodzenia zasadniczego w I 
kategorii zaszeregowania do tabeli miesięcznych kwot wynagrodzenia zasadniczego oraz 
wartości jednego ,punktu do tabeli punktowych rozpiętości dla poszczególnych kategorii 
zaszeregowania dla pracowników zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych Gminy 
Mieścisko. 
W związku ze wzrostem minimalnego wynagrodzenia za pracę od 1 stycznia 2008 r. zachodzi 
konieczność zwiększenia najniższego wynagrodzenia zasadniczego w I kategorii 
zaszeregowania  do tabeli miesięcznych kwot wynagrodzenia zasadniczego dla pracowników 
zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych Gminy Mieścisko. 
Przedstawiona przez kierowników jednostek organizacyjnych gminy propozycja najniższego 
wynagrodzenia w I kategorii zaszeregowania w kwocie 1.000 zł oraz wartość jednego punktu 
w wysokości 4,50 zł zapewni wypłatę wynagrodzenia zgodnego z obowiązującymi 
przepisami. 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały, który następnie 
poddała pod głosowanie. 
Na 13 radnych obecnych na sesji uchwała w głosowaniu przeszła jednogłośnie i stanowi 
załącznik do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie ustalenia regulaminu przyznawania dodatków do wynagrodzenia 
zasadniczego, wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, 
przyznawania nagród i innych świadczeń wynikających ze stosunku pracy nauczycieli 
zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Mieścisko. 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła P.Barbara Kubikowska – Kierownik Zespołu ds. 
Obsługi Oświaty. 
Rada Gminy jest zobowiązana do corocznego uchwalania regulaminu wynagradzania 
nauczycieli. Regulamin został uzgodniony ze Związkami Zawodowymi. 
Zmiany, które proponuje się wprowadzić w regulaminie dotychczas obowiązującym: 
1) tworzy się fundusz przeznaczony na dodatki motywacyjne dla dyrektorów, który stanowi 
2% planowanego wynagrodzenia zasadniczego dyrektorów. Jest to w granicach 1.500 do 
1.600 zł. Jeśli byłyby podwyżki to będzie 2.50 zł, 2.100 zł na cały rok; 
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2) wykreślono z regulaminu punkt, że nagrody dyrektorów ze specjalnego funduszu nagród 
(1% od Funduszu Płac) nie mogą być wyższe niż nagrody gminy; 
3) proponuje się aby nagrody dyrektora szkoły oraz nagrody gminy w odniesieniu do 
dyrektorów szkół nie były przyznane nauczycielowi, który w roku kalendarzowym, 
przebywał dłużej niż 3 miesiące (było 2) na urlopie bezpłatnym bądź urlopie na poratowanie 
zdrowia; 
W dyskusji nad projektem uchwały głos zabrali: 
- radny Migas – czy wystarcza środków żeby zrealizować 2 tys.zł przy płacach 2 mln zł ? 
W odpowiedzi P.Kubikowska  wyjaśniła, że środki na dodatki motywacyjne są zaplanowane, 
natomiast nie są zaplanowane na podwyżki dla Oświaty. Same podwyżki dla nauczycieli o 
10% to jest 300.000 zł. Jeśli będą podwyżki to jest 2.100.000 zł. 
W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodnicząca Rady zwróciła się do Rady aby nie 
odczytywać całej uchwały. Jest to treść całego Regulaminu. 
Z kolei poddała projekt uchwały pod głosowanie. Na 13 radnych obecnych na sesji uchwała w 
głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Gminy na I półrocze 
2008 r.. 
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy odczytali projekty planów pracy. 
Do projektów planów pracy zgłoszono uwagi: 
- radny Migas – zgłosił problem  pod adresem Komisji Rolnictwa: „na terenie powiatu są 
firmy na których teren nie ma prawa wejść Powiatowy Inspektor Sanitarny. Do takiej firmy 
nie ma dostępu. Niektóre gospodarstwa były kontrolowane 3-krotnie”; 
- radny Kuryłowicz – Przewodniczący Komisji Rolnictwa zadeklarował ująć ten punkt w 
planie pracy Komisji w miesiącu styczniu. 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały, który następnie 
poddała pod głosowanie. 
Uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie przy 13 głosach „za” i stanowi załącznik 
do protokołu. 
Po wyczerpaniu zaplanowanego bloku uchwał czekając na obecność Wójta i Skarbnika 
Gminy, którzy wcześniej opuścili sesję z uwagi na udział w pogrzebie, Sekretarz Gminy – 
P.Alicja Kędracka zwróciła się z pytaniem pod adresem  Komendanta Komisariatu Policji w 
Skokach w sprawie opieki nad zwierzętami. My jako gmina mamy obowiązek zajęcia się 
bezdomnymi zwierzętami. 
Komendant udzielił wyjaśnień co do sprawy mieszkańca gminy Mieścisko odbywającego 
wyrok w zakładzie karnym i opieki nad pozostawionymi przez niego zwierzętami. Obywatel 
„x” został skazany Decyzją Sądu. Policja została zobowiązana do dostarczenia go do zakładu 
karnego.  P.Komendant poinformował, że zgodnie z przepisami Kodeksu Karnego  
Wykonawczego decyzja w zakresie opieki nad majątkiem pozostawionym przez skazanego, 
rodziną skazanego należy do Sądu i on wskazuje organ. W gospodarstwie było 5 koni i 2 psy 
Policja wystąpiła z zapytaniem do Sądu co mamy z tymi zwierzętami zrobić. Pisemnej 
odpowiedzi Policja nie otrzymała. Ponieważ 2 konie należały do syna zatrzymanego  on 
zobowiązał się do opieki nad tymi zwierzętami. 3 pozostałe konie zabrał Komorniki, który 
prowadził postępowanie egzekucyjne przeciwko temu Panu. Zostały 2 psy. To już jest 
decyzja Sądu. Sąd nie udzielił odpowiedzi. 
- Radca Prawny – skoro Sąd nie udzielił odpowiedzi to ten sam organ, który się zwracał 
winien pomonitować; 
- Komendant – myśmy załatwili sprawę w ten sposób, że syn skazanego zobowiązał się do 
opieki nad pozostawionymi zwierzętami i w tej chwili dla Policji jest ta sprawa zamknięta. 
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- Sekretarz Gminy – poinformowałą, że syn skazanego przyszedł do Urzędu Gminy i 
oświadczył, że on jest w Poznaniu i nie może zająć się psami. Jest obawa, że za chwilę będą 
głodne i bezpańskie psy i co ta gmina robi ? 
- Komendant Policji – „ja nie uzyskałem od Sądu odpowiedzi, ale my załatwiliśmy w ten 
sposób: Toczy się postępowanie egzekucyjne, doprowadziłem do tego, że konie zostały 
zabrane i ten problem ze mnie został zdjęty. W zakresie psów syn skazanego zobowiązał się 
do opieki nad nimi. 2 konie zostały sprzedane przez syna, 3 konie zabrał komornik na poczet 
długów. Syn zobowiązał się do opieki nad 2 pozostawionymi psami”; 
Jeśli teraz syn oświadcza, że nie chce się opiekować psami to trzeba będzie prawdopodobnie 
wystąpić do Sądu o podjęcie decyzji w zakresie opieki nad zwierzętami”. 
- P.Ignaczak – sołtys wsi Budziejewko – jeśli te 2 konie tam jeszcze będą to będę monitował.. 
Na dzień dzisiejszy jeśli chodzi o psy to ja się zobowiązałem, że tymi psami zajmę się. 
Na tym wyczerpano dyskusję.  Przewodnicząca Rady ogłosiła 0,5 godzinną przerwę, 
Po przerwie  przystąpiono do podejmowania uchwał. 
 
- uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2008 rok. 
Zgodnie z wyjaśnieniami P.Skarbnik Gminy do przedstawionego na wspólnym posiedzeniu 
Komisji projektu uchwały Wójt wnosi dodatkowo dwie autopoprawki: 
Dokonuje się zwiększenia dochodów o kwotę 20.000 zł w działach: 
- Gospodarka mieszkaniowa – Gospodarka gruntami i nieruchomościami – zwiększa się o 
kwotę 15.000 zł wpłaty z tytułu odpłatnego nabycia prawa własności oraz prawa użytkowania 
wieczystego nieruchomości z tytułu sprzedaży nieruchomości 
- Oświata i Wychowanie – Szkoły podstawowe – zwiększa się o kwotę 5.000 zł – wpływy z 
różnych dochodów z tytułu refundacji części wynagrodzeń pracowników zatrudnionych w 
ramach robót publicznych z Powiatowego Urzędu Pracy w Wągrowcu i wpłat zaległości za 
ogrzewanie mieszkań z lat ubiegłych. 
Dokonuje się zwiększenia wydatków o kwotę 20.000 zł w działach: 
- Oświata i  Wychowanie – Szkoły podstawowe – zwiększa si8ę o kwotę 5.000 zł – zakup 
materiałów i wyposażenia z przeznaczeniem na zakup oleju opałowego. 
- Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego – Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby – 
zwiększa się o kwotę 15.000 zł wydatki na bieżące utrzymanie świetlic wiejskich w gminie. 
W związku z brakiem zapytań Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały po 
uwzględnieniu autopoprawek. Radni w głosowaniu jednogłośnie przy 14 głosach „za” podjęli 
uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie zasad ustalenia diet dla sołtysów Gminy Mieścisko.  
Zgodnie z wyjaśnieniami Wójta sołtysi od przyszłego roku będą otrzymywali co miesiąc dietę 
zryczałtowaną za pełnioną funkcję sołtysa. 
Do projektu uchwały zgłoszono zapytania: 
- radny Migas – zapytał czy sołtysi wyrazili zgodę na ten sposób wynagradzania bo dochodzą 
głosy, że sołtysi niektórzy zostali w jakimś stopniu pominięci. 
- Wójt – w odpowiedzi wyjaśnił, że 2 razy były spotkania z sołtysami w Urzędzie Gminy i nie 
było sprzeciwu i podobnie na Komisjach. Dyskusje były na zewnątrz. Podczas zebrań 
wiejskich na wsiach nie było żadnej krytycznej uwagi. 
- radny Migas – „ja słyszałem ,że sołtys z Jaworówko jest zbyt nisko finansowany w 
porównaniu z innymi.”; 
- Wójt – w odpowiedzi wyjaśnił, że przy ustalaniu diet brano pod uwagę różne kwestie. To 
nie jest tabela zamknięta. Dotychczas sołtysi za prace sołtysa nie otrzymywali nic. 
Jednocześnie poinformował, że Komisja Oświaty wyszła z propozycją wyboru corocznie 
najlepszego sołtysa. Zabieramy sołtysom niebezpieczną pracę, jaką jest zbieranie podatków. 
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- radny Rojewski – zwrócił uwagę, że sołtysi mają swojego „szefa”. W gminie działa 
Stowarzyszenie Sołtysów. 
- P.Ignaczak – Prezes Gminnego Stowarzyszenia Sołtysów – „jeśli coś się komu nie podoba 
to były zebrania wiejskie. Nikt na zebraniu nie wnosił zastrzeżeń. Ja za swoją pracę sołecką 
jestem dobrze wynagradzany”; 
W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały wraz z 
propozycjami diet dla sołtysów,  który następnie poddała pod głosowanie. Na 14 radnych: 11 
głosowało „za” i 3 radnych „wstrzymało się od głosu” (P.Starosta, P.Toboła, P.Witucki). 
Uchwała została przyjęta większością głosów i stanowi załącznik do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie uchylenia uchwały Rady Gminy Mieścisko w sprawie ustalenia zasad 
poboru podatków. 
Zgodnie z wyjaśnieniami Wójta od 1 stycznia 2008 r. podatek będzie płacony w banku, a 
zatem uchwała Rady w sprawie inkasa dla sołtysów musi być uchylona. 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały, który następnie 
poddała pod głosowanie. 
Na 14 radnych: 13 głosowało „za” i 1 radny (M.Witucki)  wstrzyma ł się od głosu. 
Uchwała została podjęta większością głosów i stanowi załącznik do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie diet dla radnych. 
Wójt przedstawił propozycje diet dla radnych: 
- zamieszkałych w Mieścisku -180,00 zł 
- zamieszkałych poza Mieściskiem - 200,00 zł 
- radny Rojewski – w nawiązaniu do swojego stanowiska na wspólnym posiedzeniu Komisji 
wyjaśnił, że będzie głosował przeciwko podwyżce diet, jak również przeciwko podwyżce dla 
Przewodniczącej Rady i przeciwko podwyżce wynagrodzenia Wójta. 
W związku z brakiem innych uwag Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały, który 
następnie poddała pod głosowanie. 
Na 14 radnych: 9 głosowało „za”, 3 radnych „wstrzymało się od głosu” i 2 radnych głosowało 
„przeciw”. 
Uchwała została podjęta większością głosów i stanowi załącznik do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie zryczałtowanej diety dla Przewodniczącej Rady Gminy. 
Propozycja diety dla Przewodniczącej Rady wynosi 1.000 zł. 
V-ce Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, który następnie poddał pod 
głosowanie. Na 13 radnych: 11 głosowało „za”, 1 „wstrzymał się od głosu”, 1 radny 
„przeciw”. 
Uchwała została przyjęta większością głosów i stanowi załącznik do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie ustalenia miesięcznego wynagrodzenia  dla Wójta Gminy Mieścisko 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był omawiany na wspólnym 
posiedzeniu Komisji. Zaproponowano 5% wzrost wynagrodzenia dla Wójta Gminy w 
stosunku do wynagrodzenia, jakie otrzymywał w marcu 2007 (przed wzrostem dodatku 
specjalnego). W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały, 
który następnie poddała pod głosowanie. 
Na 14 radnych: 12 było „za”, 1 radny „przeciw” i 1 radny „wstrzyma ł się od głosu”. 
Uchwała została podjęta większością głosów i stanowi załącznik do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie  budżetu Gminy na 2008 rok. 
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Zgodnie z wyjaśnieniami Skarbnika Gminy Wójt wnosi autopoprawki do projektu budżetu na 
2008 rok przedstawionego na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
Zwiększa się wydatki budżetu o kwotę 211.057 zł  i jednocześnie zmniejsza wydatki ujęte w 
projekcie budżetu na 2008 rok o kwotę 211.057 zł. 
(Autopoprawka stanowi załącznik do protokołu). 
Ponadto jest jeszcze jedna zmiana dot. wprowadzenia rozdziału -  schroniska dla zwierząt i w 
konsekwencji przesunięcie z zieleni w kwocie 4.000 zł. Tym samym wydatki bieżące 
wzrastają o kwotę 211.057 zł, a wydatki majątkowe zmniejszają się o kwotę 211.057 zł.  
Skarbnik Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie budżetu Gminy na 2008 rok po 
uwzględnieniu autopoprawek. Z kolei P.Skarbnik odczytała opinię Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu o projekcie budżetu Gminy na 2008 rok. (Opinia RIO stanowi 
załącznik do protokołu). Następnie Skarbnik Gminy przedstawiła opinię o możliwości 
sfinansowania deficytu budżetu przez Gminę Mieścisko. (Opinia stanowi załącznik do 
protokołu). Kolejną opinią jaką odczytała Skarbnik Gminy była opinia o prawidłowości 
prognozy kwoty długu Gminy Mieścisko. (Opinia stanowi załącznik do protokołu). 
Następnie Przewodnicząca Rady Gminy odczytała opinię Komisji stałych Rady Gminy o 
projekcie budżetu Gminy na 2008 rok, która jest opinią pozytywną. 
Następnie zgodnie z procedurą uchwalania budżetu Gminy Wójt Gminy odczytał swoje 
stanowisko w sprawie opinii RIO i opinii Komisji stałych. 
Stanowisko w sprawie opinii RIO: 

1) do punktu IV dotyczącego rezerwy ogólnej – wyjaśnień dokonano na Komisjach Rady 
Gminy i poprawiono w części opisowej projektu budżetu na 2008 rok str.9 i 12, gdzie 
rezerwa ogólna wynosi 30.000 zł. 

2) Do punktu V – wydatki na dokształcanie i doskonalenie zawodowe zaplanowano w 
wysokości 1% planowanych rocznych środków na wynagrodzenia osobowe 
nauczycieli. W planowanych wydatkach wymienionych rozdziałach 80101, 80103, 
80104, 80110, 85401 są uwzględnione planowane wynagrodzenia dla pracowników 
obsługi dla których naliczany jest fundusz w niższej wysokości; 

3) Do punktu V p.3 
Wydatki na wieloletnie programy inwestycyjne w Gminie w załączniku Nr 4 dodano rok 
2010. 
 
Z kolei odnosząc się do opinii Komisji stałych Rady Gminy Wójt stwierdził, że  
pozytywna opinia od Rady Gminy jest dla niego zadawalająca. W tym miejscu 
podziękował wszystkim, którzy w jakikolwiek sposób przyczynili się do opracowania 
projektu budżetu Gminy Mieścisko na 2008 rok. 
Po bloku opiniodawczym Przewodnicząca Rady zarządziła dyskusję nad projektem 
budżetu w której głos zabrali: 
- radny Rodzewicz: 
1) co się zmieniło ? Oczyszczalnia miała być priorytetem, a teraz zaczyna się ciąć środki ? 
2) przypomniał swoją wypowiedź ze wspólnego posiedzenia Komisji, kiedy stwierdził, że 
budżet na przyszły rok jest zbyt optymistyczny bo nie uwzględniono sprawy odpisu na 
dzieci w związku z podatkami czyli dochody bezpośrednio z Urzędu Skarbowego, na 
pewno będą niższe wpłaty. To co słychać z zapowiedzi prawdopodobnie wzrośnie 
opodatkowanie banku centralnego, czyli podstawy oprocentowania z którym wiążą się 
raty spłat pożyczek. Zapowiadają wzrost z 0,25 do 0,5 punktu. Ostatecznie wpłynie to na 
nasz budżet bo zwiększy się zadłużenie i spłaty rat i odsetek. 
- radny Witucki: 
1) zwrócił uwagę na zmniejszenie środków na  budowę świetlicy wiejskiej w Podlesiu 
Kościelnym i modernizację  świetlicy w Żabiczynie;  
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2) zapytał czy są zabezpieczone środki na utrzymanie Zespołu Ludowego „Sarbinie” ? 
- radny Górski – zapytał czy w przyszłym roku będzie możliwość zwiększenia  środków 
budżetowych przeznaczonych na działalność Gimnazjum ponieważ zostały zmniejszone 
zwłaszcza w pozycji na inwestycje, zakup środków dydaktycznych i płace pracowników ? 
- radny Rodzewicz – czy w budżecie przewidziano utrzymanie zajęć pozalekcyjnych na 
poziomie jaki był w tym roku w Gimnazjum i Szkołach Podstawowych ? 
Do zgłoszonych zapytań ustosunkował się Wójt Gminy: 
- „dzisiaj została do porządku obrad wprowadzona uchwała dotycząca przystąpienia do 
spółki i wykupieniu 14 udziałów za 7 tys.zł i przystąpienia do wspólnej realizacji 
składowiska odpadów w Kopaszynie i z tego powodu musieliśmy wygenerować 104 tys.zł 
żeby móc do tego wejść. W związku z czym żeby uchwała o przystąpieniu miała swoją 
moc prawną to musieliśmy to zabezpieczyć w budżecie. Zdecydowałem, że zmniejszymy 
środki na świetlicach i na oczyszczalni. Nie było możliwości z niczego innego, a istnieje 
możliwość, że zwiększymy nasze sprzedaże. Po drugie kwestia oczyszczalni jest i będzie 
priorytetowa. W przyszłym roku mamy otrzymać 500 tys. zł pożyczki z Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i chcemy to wykorzystać na oczyszczalnię a dalej 
będziemy pisać wnioski żeby otrzymać dalszą część. Świetlice w Żabiczynie jak i 
Podlesiu Kościelnym  będziemy robić. Na dzisiaj decyzja o zmniejszeniu środków była 
konieczna. Do końca roku Wągrowiec i pozostałe 16 gmin musi złożyć wniosek do 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska w Poznaniu żeby otrzymać około 5 mln 
zł pomocy na budowę sortowni odpadów. Jest to możliwe przez Wojewódzki Fundusz, 
jeśli do takiej sortowni będzie przynależało do 150tys. ludzi. Na dzisiaj żeby złożyć 
wniosek jest konieczność podjęcia takiej uchwały”; 
- radnemu Rodzewiczowi -  „my przewidujemy pewne rzeczy. Jeśli z Ministerstwa mamy 
informację o planowanych dochodach z tytułu Pit-ów  to musimy to wpisać”; 
- oprocentowanie –„ na razie są wizje. My mamy tyle rezerwy, ze wzrost nie powinien 
nam nic zrobić”; 
- jeśli chodzi o zajęcia pozalekcyjne – „to one są na tyle ile można. Budżet otrzymał 
subwencję i tę subwencję dzielimy. Jeszcze 200 tys.zł dołożyliśmy do Oświaty po to, że 
Oświata jest zawsze na „0”. Natomiast co do zajęć pozalekcyjnych nie orientuję się, to już 
dyrektorzy o tym decydują”; 
- radnemu Wituckiemu – w sprawie świetlicy w Podlesiu Kościelnym – „nie rezygnujemy 
z tego. Za chwilę ta ruina w Podlesiu Kościelnym zniknie i to już będziemy działali i tak 
samo jest zlecony projekt na Żabiczyn”; 
- radnemu Górskiemu – „Rada Pedagogiczna Szkoły Podstawowej w Popowie 
Kościelnym wyraziła opinię negatywną o projekcie budżetu z tytułu nie zawarcia kwoty 
na podwyżki. Do dzisiaj jest nie ustalone ile ma być. Jeśli podwyżka będzie 10% to kwota 
dla naszej gminy jest to 300 tys.zł. Ja myślę pozyskać ją  z zewnątrz. Dzisiaj trudna rzeczą 
byłoby ustalić te wartości. Panujemy nad sytuacją. Wszyscy będą w miarę zadowoleni. Na 
pierwszym miejscu zawsze są sprawy ludzkie. Na pewno będziemy czynili starania ale 
najpierw musi być decyzja ile”; 
- Skarbnik Gminy – poinformowała, że środki na zespół „Sarbinie” są ujęte w projekcie 
budżetu w dziale „Kultura i Ochrona Dziedzictwa Narodowego” i jest to kwota jaka była 
w tym roku czyli 4.000 zł; 
W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodnicząca Rady zapytała czy Rada jest za tym 
aby przyjąć wniesione przez Wójta do projektu budżetu Gminy autopoprawki ? Radni w 
głosowaniu jednogłośnie opowiedzieli się za wniesieniem autopoprawek.  
Z kolei Przewodnicząca Rady zaproponował aby nie odczytywać ponownie uchwały 
budżetowej, która została przedstawiona przez Panią Skarbnik. Radni nie zgłosili 
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sprzeciwu. W związku z powyższym poddała pod głosowanie kto jest za przyjęciem 
projektu uchwały w sprawie budżetu Gminy na 2008 rok ? 
Radni w głosowaniu jednogłośnie przy przyjęli budżet Gminy na 2008 rok, który stanowi 
załącznik do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie przystąpienia Gminy Mieścisko do umowy o współfinansowaniu 
budowy wspólnego międzygminnego składowiska odpadów komunalnych w rejonie 
miejscowości Nowe, Toniszewo, Kopaszyn – I etap. 
Zgodnie z wyjaśnieniami Wójta zgodnie z ustawą z dnia 27 kwietnia 2001 r. o odpadach 
gmina musi wskazać miejsce gdzie będzie wywozić swoje odpady. 
- radny Rodzewicz – zwrócił uwagę, że w paragrafie 2 uchwały jest mowa o umowie. 
Przystępujemy do tego, ale nie wiemy jakie warunki będą obowiązywać ? 
- Wójt – poinformował, że ma wzór umowy. Wszystkie gminy wyrażają zgodę żeby nas 
przyjąć. Jak również my wyrażamy zgodę żeby ponieść część kosztów. 
W związku z brakiem pytań V-ce Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, który 
następnie poddał pod głosowanie. 
Na 14 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik 
do protokołu. 
 
Adn. 11 – odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
 
Z uwagi na konieczność opuszczenia sesji przez radnego Hoffmanna Przewodnicząca 
Rady złożyła życzenia  z okazji zbliżających się świąt Bożego Narodzenia dla 
uczestników sesji, ich rodzin i wszystkich mieszkańców. 
Z kolei Wójt Gminy w imieniu Urzędu Gminy i własnym przekazał najlepsze życzenia na 
świeta i Nowy Rok. 
- P.Bernard Ignaczak – sołtys wsi Budziejewko – w imieniu sołtysów złożył życzenia 
świąteczne i zaprosił  do Budziejewka w dniu 1 stycznia  na mszę noworoczną.; 
Z kolei Wójt Gminy udzielił odpowiedzi na interpelacje: 
- barierki – „to są bariery rozprężne, a państwo mówicie, że są za krótkie. Dotychczas nie 
było w ogóle i nikt nie wpadł do rowu. Barierki maja wskazywać zwężenie, a nie 
zagradzać. To jest tzw. Złudzenie zwężenia jezdni, które ma wyhamować jadących.To ma 
być w sensie oznakowania, a nie zabezpieczenia”; 
- „sprawa warunków meteorologicznych” – „muszę rozeznać tę sprawę .Na dzisiaj nie 
będziemy dyskutować”; 
- chodnik do Rudy – „to co mówiłem na zebraniu w Mieścisku i takie działania będą 
podejmowane”; 
- tłuczeń – „będzie tłuczeń to będziemy wozić”; 
- radnemu Kuryłowiczowi (sprawa dębu) –„zabiorą go. Frez najmiemy i to co żeśmy 
uzgodnili będąc tam jak to sfrezuje to proszę to od razu wsypać”; 
- chodnik w Podlesiu Kościelnym – „ta firma ma miano b.dobrej firmy – pozwólmy im 
skończyć w tych warunkach”; 
- przegląd oświetlenia –„ ten przegląd trwa. Ale przegląd zależy od podnośnika”; 
- radnemu Górskiemu – w sprawie wybitej szyby na tablicy ogłoszeń – „wymienimy 
jeszcze raz”; 
- kwestia słupków  – „trzeba oznakowanie całe wymienić. To nie jest koniec. Narazie idą 
te słupki, które będą z nazwami ulic łącznie na Rudzie Koźlance”; 
- Pani Przewodniczącej – w kwestii parkingu – „tyle co dostałem odpowiedź to nie 
przewiduje się. Postaram się dowiedzieć”; 
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- radny Wojtyszyn – „ja wielokrotnie byłem na poczcie i w momencie kiedy pada deszcz 
ten chodnik przy schodach jest niżej od chodnika przy ulicy i tam jest kałuża wody”; 
- Wójt – „powiedzieliśmy, że jak będzie podest zrobiony dla niepełnosprawnych to 
dopiero będzie zrobiona reszta. Podest jest jeszcze nie skończony”; 
 
Adn. 12 – Wolne głosy i wnioski 
- radny Wojtyszyn – przekazał pozdrowienia od P.Pijanowskiego z Głuchej Puszczy. 
”Odwiedziliśmy go wspólnie z P.Wójtem. Cieszę się, że w autopoprawkach znalazła się 
też kwota jako rekompensata za zbiory od P.Pijanowskiego. P.Pijanowski przekazał już 
nieodpłatnie zbiory archeologiczne dotyczące urn. To co przekazuje z własnej woli jest to 
nieodpłatne. Wszystko będzie wyeksponowane w Centrum Tradycji w Mieścisku. Pewne 
zbiory będzie chciał przekazać odpłatnie”; 
 W związku z wyczerpaniem dyskusji i punktów porządku obrad Przewodnicząca Rady 
podziękowała wszystkim za udział i zamknęła X sesję Rady Gminy. 
 
 
 Protokółowała:     Przewodniczyła sesji: 
 
 Wiesława Kujawa           Elżbieta Kapczyńska 
Inspektor ds. obsługi organów gminy   Przewodnicząca Rady Gminy 

 
 

 


